
САМОЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ЕНЕРГІЄЮ -  
КРОК Д О ПРОГРЕСУ

Як уже повідом
лялося, у зоні відчу
ження побували де
путати Верховної 
Ради України - чле

 ни Комітету з питань 
паливно-енергетич
ного комплексу, 
ядерної політики та 
безпеки на чолі з 
його головою - Ми
хайлом КОВАЛКОМ.

НЕЗАЛЕЖ НА Україна 
не може існувати без по
тужного паливно-енерге
тичного  комплексу, 
більшість електроенергії, якого виробля
ють атомні електростанції. Але подальший 
розвиток цієї галузі, безпечне її функціо
нування не можливе без відповідної пра
вової бази, яка повинна відповідати сьо
годенню. Саме це підкреслювали у своїх 
доповідях учасники засідання.

У проекті рішення Комісії, що незаба
ром буде представлений на обговорення 
депутатів, визначено кілька законопроектів, 
що потребують якнайшвидшого розгляду 
та затвердження Верховною Радою. У 
першу чергу це стосується тих норматив

них актів, які потребують змін та допов
нень у зв“язку з приєднанням України до 
низки важливих міжнародних конвенцій у 
сфері використання ядерної енергії. Ця 
подія поки що не знайшла підтверджен
ня в національному законодавстві, що не
гативно впливає на стан справ у атомній 
енергетиці.

Саме тому одним із першочергових 
завдань має стати прийняття вже розроб
лених і внесених на розгляд Верховної



Ради України законопроектів - “Про дозвільну діяльність 
у сфері використання ядерної енергії”, “Про органи дер
жавного регулювання ядерної та радіаційної безпеки” 
та “Про фізичний захист ядерних установок, ядерних 
матеріалів, радіоактивних відходів, інших джерел іонізу
ючих випромінювань”, що вказані в проекті рішення 
Комісії.

Особливим пунктом обговорення проблем стало 
питання подальшого функціонування Чорнобильської 
АЕС. Після детальної доповіді її директора - Віталія Тол- 
стоногова - учасники засідання у супроводі головного 
інженера Бориса Гончарова відвідали пункт управління 
та турбінний зал працюючого третього енергоблоку 
станції, де він розповів про його особливості, технічні 
дані, систему безпеки та відповів на запитання.

Як відзначив у своїй заключній промові голова Ко
мітету Михайло Ковалко, на Чорнобильській АЕС члени 
Комітету “знайшли фактичні підтвердження того, що вона 
- особливий об'єкт, який стоїть на вістрі всіх проблем, 
пов'язаних з атомною енергетикою, енергетикою зага
лом”. Він потребує законодавчої підтримки, постійного 
вивчення. На думку голови Комітету, у рамках підкоміте
ту з ядерної політики необхідно заснувати робочу гру
пу, котра буде постійно займатися питаннями, що стосу
ються ЧАЕС. “До цієї роботи повинні бути залучені 
фахівці МНС, Національної атомної енергогенеруючої 
кампанії, представники ЧАЕС та Мінекобезпеки. По
стійно тримаючи руку на пульсі усіх проблем, ми змо
жемо вчасно внести поправки до необхідних законів. 
Також необхідно законодавчо підтримати місто Славу
тич».

- Головна мета, з якою ми проводимо ці слухання, - 
сказав, завершуючи засідання Михайло Ковалко, - виро
бити нашу стратегію щодо подальшого розвитку енер
гетичної галузі. Головне в ній - забезпечення планово
го розвитку, економічної доцільності, утворення робочих 
місць, а головне - самозабезпечення нашої країни енер
гією, необхідною для подальшого прогресу. Для цього 
треба вести пошук альтернативи, заміни наших енерге
тичних джерел, бо ми ще дуже залежні в енергетиці від 
інших країн.

Після завершення засідання його учасники побува
ли на оглядовому майданчику об“єкта “Укриття” та 
відвідали місто Прип“ять. Того ж дня депутати і супро
воджуючі їх особи відбули до Києва.

Михайло ДЄМ”ЯНЕНКО.


